

木雕刻 Wood Carving



ZAWOOD

介紹:

木雕工作坊是創造性的學習空間，參與者可以學習和實踐木雕藝術。這些工作坊為個人提供了一個參與實踐、發展技能，並從木材中創建精美設計和雕塑的機會。

參與者會對木雕所使用的工具和材料進行介紹，例如鑿子、鑿眼刀、木槌和各種類型的木材。他們了解不同類型的木材及其特性，以及雕刻過程中的安全預防措施和技巧。

導師會引導參與者進行雕刻過程，教授如何塑造和雕刻木材，以創建所需的形狀和紋理。他們可能會示範不同的雕刻技術，如浮雕、刻線或雕塑雕刻，並為每個參與者提供個性化的指導和反饋。

木雕工作坊可以迎合不同的技能水平，從初學者到高級雕刻師。參與者可以選擇在特定項目上工作，或在導師的指導下探索自己的創意。這些工作坊通常培養社群和合作意識，參與者可以分享自己的進展，交流想法和技巧，並欣賞彼此的作品。

參加木雕工作坊對於對木工、藝術或工藝感興趣的個人來說，是一種有益的經歷。它可以培養創造力，提高雕刻技能，並更深入地欣賞木材作為一種媒介的美麗和多樣性。



ZAWOOD

INTRODUCTION:

Wood carving workshops are creative learning spaces where participants can learn and practice the art of wood carving. These workshops provide individuals with the opportunity to engage in hands-on practice, develop skills, and create beautiful designs and sculptures from wood.

Participants are introduced to the tools and materials used in wood carving, such as chisels, gouges, mallets, and various types of wood. They learn about different types of wood and their characteristics, as well as safety precautions and techniques during the carving process.

Instructors guide participants through the carving process, teaching them how to shape and carve the wood to create desired forms and textures. They may demonstrate different carving techniques, such as relief carving, line carving, or sculptural carving, and provide personalized guidance and feedback to each participant.

Wood carving workshops can cater to different skill levels, from beginners to advanced carvers. Participants can choose to work on specific projects or explore their own creativity under the guidance of the instructor. These workshops often foster community and collaboration, where participants can share their progress, exchange ideas and techniques, and appreciate each other's work.

Participating in wood carving workshops is a beneficial experience for individuals interested in woodworking, art, or craftsmanship. It nurtures creativity, enhances carving skills, and deepens the appreciation for the beauty and diversity of wood as a medium.

ZAWOOD

課程大綱:

1. 木雕介紹

- 木雕作為一種藝術形式的概述
- 不同雕刻風格和技巧的介紹

2. 工具和材料

- 介紹必要的雕刻工具（鑿子、刻刀等）
- 解釋不同類型的木材及其適用性
- 安全注意事項和正確的工具操作方法

3. 基本木雕技巧

- 指導和實踐基本的雕刻技巧，如刻花、浮雕和全雕
- 學習如何在木材上塑造基本形狀、線條和紋理

4. 設計和規劃

- 了解設計在木雕中的重要性
- 探索將設計轉移到木材上的方法
- 為雕刻項目開發概念並創建設計

5. 項目實施

- 指導和示範特定項目或個別設計的雕刻過程
- 逐步指導塑造、雕刻細節和達到所需紋理
- 導師提供個別化的反饋和協助

6. 完成和修飾

- 研磨、平滑和修飾雕刻表面的技巧
- 應用飾面和密封劑以增強外觀並保護木材

8. 進階技巧（可選，適用於較長的工作坊或進階參與者）

- 探索進階的雕刻技巧，如木燒、鑲嵌或複雜的浮雕
- 嘗試不同的工具和材料

具體的課程大綱可能會根據木雕工作坊的持續時間和重點而有所不同。



COURSE OUTLINE:

1. Introduction to Wood Carving
 - Overview of wood carving as an art form
 - Introduction to different carving styles and techniques
2. Tools and Materials
 - Introduction to essential carving tools (chisels, gouges, etc.)
 - Explanation of different types of wood and their suitability
 - Safety precautions and proper tool handling techniques
3. Basic Wood Carving Techniques
 - Instruction and practice of basic carving techniques such as chip carving, relief carving, and carving in the round
 - Learning how to shape basic forms, lines, and textures on wood
4. Design and Planning
 - Understanding the importance of design in wood carving
 - Exploring methods to transfer designs onto wood
 - Developing concepts and creating designs for carving projects
5. Project Execution
 - Guided instruction and demonstration of carving processes for specific projects or individual designs
 - Step-by-step guidance on shaping, carving details, and achieving desired textures
 - Individualized feedback and assistance from the instructor
6. Finishing and Refining
 - Techniques for sanding, smoothing, and refining carved surfaces
 - Application of finishes and sealants to enhance appearance and protect the wood
7. Advanced Techniques (optional, suitable for longer workshops or advanced participants)
 - Exploring advanced carving techniques such as wood burning, inlay work, or intricate relief carving
 - Experimenting with different tools and materials

The specific curriculum outline may vary depending on the duration and focus of the wood carving workshop.



課程內容:

課程節數: 1-5節 (似乎作品的設計)
每節時長: 2小時
目標受眾: 12歲或以上
最少學生人數: 5人
最多學生人數: 20人

COURSE DETAILS:

Number of sessions: 3-10 sessions
Duration: 2 hours/each session
Target: 12years old or above
Number of Students: 5
Maxium of Students: 20



ZAWOOD

關於宅木

扎根於澳門超過10年的木藝店，以環保的理念為客人提供優質的訂造服務，包括實木家具，創意家品，希望將傳統工藝以創新的思維方式傳送出去。

經過多年的經驗之後，我們還提供木工課程教授服務，並以創新的設計概念教學方式，吸引年輕人對木藝的興趣，培養下一代對工藝的追求。

宅木擁有一體化的木製服務，由教學、生產、銷售、保養維修等都做到，是澳門唯一一家木頭小店。

ABOUT ZAWOOD:

We are a wooden shop rooted in Macau for over 10 years. With an eco-friendly philosophy, we provide high-quality custom-made services to our customers, including solid wood furniture and creative home products. Our goal is to transmit traditional craftsmanship through innovative thinking.

After years of experience, we also offer woodworking courses to teach and inspire young people's interest in woodworking. We use innovative design concepts as teaching methods to cultivate the next generation's pursuit of craftsmanship.

Zawood provides integrated wooden services, including teaching, production, sales, and maintenance and repairs. We are the only wooden shop in Macau.

聯絡我們:

CONTACT US:

ask@zawood.com

+853 28519394

+853 66300600

Pátio do Coronel Mesquita, No. 16, Macao



www.zawood.com

ZAWOOD